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Slovensko…
Zleteli Orly z Tatry. Dávno.

Snáď v plnej sile vzlietnu zas,          
či nazbierajú síl dostatok,
v budúcnosti ukáže len čas.

V čo veria tí, po rokoch,
čo vládnuť prišli vzorom cudzích

nedbajúc na odkaz národný,
nedbajúc na plač svojich ľudí?

Nechceme vaše zvrátené pochody,
ktorými dokazujete niečiu rovnosť!

Máme na to vlastné morálne dôvody,
povedať vám v tejto dobe DOSŤ!

Štúrovci začali kopať za vlasť,
keď sa zamysleli videli nádej, 

videli ju v nás,
povzbudili mladé ovce, 

nechali ich pásť,
uchytili o bralo vysoké 

bezpečnostný pás.

My mali sme počúvať pomocný hlas
a nechať na poli dozrieť ešte žltý klas.

Žiadosti slovenského národa,
nie nebola to žiadna náhoda! 

Život môže byť kľudný, pohoda.
Avšak najprv musí odznieť

rozumná dohoda.
Matica vystúp z úzadia 

a prehovor do duše,
muži vzchopte sa a napravte skazené.

V rukách máte silné príbehy
a dary Zeme.

Školskému roku
2012/2013 definitívne
odzvonilo

Jar pomaličky, ale isto vystriedalo leto
a čoraz teplejšie dni sú znakom toho, že
školskému roku 2012/2013  definitívne
odzvonilo. S učebnicami, ktoré 10
mesiacov sprevádzali svojich majiteľov
na ceste poznávania nových oblastí vied,
sa žiaci rozlúčili a nechali za chrbtom i
školskú bránu. Začali  prázdniny – čas, na
ktorý sa všetci dlho tešili.

Akokoľvek ťažký alebo pre niekoho ľahký
bol tento školský rok. Je však už pre všetkých
žiakov i zamestnancov školy posledným
júnom minulosťou, ktorá sa môže vrátiť už len
v spomienkach. Viem, že v niektorých z
nás zostane pár dní z tohto školského roka
trochu nepríjemných. Nie všetko v živote

vyjde tak ako si mnohí z nás predstavujú, ale
verím, že väčšina dní bude fajn a bude na čo v
nastávajúcich dvoch mesiacoch spomínať. 

Chcela by som  všetkým  – žiakom,
učiteľom, zamestnancom školy a
rodičom vysloviť jedno špeciálne
poďakovanie, poďakovať sa za všetky tie
naoko zabudnuté a často okolím
nepovšimnuté situácie, pomoc a za
čokoľvek dobré, čo komukoľvek z tejto
školy vykonali a tak trochu urobili
samých seba krajším, ale i  našu školu
krajším miestom na svete, na ktoré sa
oplatí po prázdninách vrátiť.

Rozlúčili sme sa  s ďalším školským
rokom a opäť sme sa rozlúčili i s našimi
ďalšími žiakmi – deviatakmi. Žiakmi sme ich
oslovili posledný krát, lebo od zajtra už budú
študentmi stredných škôl. Ich  cesta vyústila na
jednu drobnú, ale dôležitú  križovatku. Treba sa
rozísť a fakt, že už nikdy nebudú sedieť pokope

Máme bohatú históriu našej vlasti,
tak neupadajme do akejsi čiernej pasti.

V jednoduchom človeku, 
veľká sila drieme,

hlúpy sa len sťažuje, postaviť sa nevie.
Múdry ale premýšľa, vedomý si zloby,

odhodlaný postaviť sa za vlasť,
otcov hroby.

Keď k národu sa hlási, 
žiadnej krivdy nemá

pri osude Slovenskom 
sa jeho srdce zviera,

a predsa je sledovaný, hanený a bitý,
má to veru hlbší zmysel, bratia moji!

Treba sa zamyslieť … 
JE ON TOTIŽ SKRYT? !!!

(súťaž "Prečo mám rád
s lovenčinu,  

prečo mám rád Slovensko" 
Katarína Winklero v á )

v jednej triede, je treba  zobrať vážne. Nech si
vybrali akúkoľvek odbočku, chcem im zaželať
pevný krok, veľa síl a dobrých ľudí v
učiteľských plášťoch na stredných školách,
ktoré  si vybrali. Rozlúčili sme sa aj s
niektorými pedagógmi, ktorí odišli pôsobiť
na iné školy, alebo chcú skúsiť šťastie v iných
zamestnaniach – Mgr. Vajdová Vlasta, Mgr.
Ravasová Zuzana, Mgr. Šebestová Kornélia.
Pani učiteľka Šebestová Kornélia na našej
škole pôsobila 13 rokov a bola pre našu školu
veľkým prínosom a to  nielen výsledkami,
ktoré dosahovala so svojimi žiakmi v rámci
výchovno-vyučovacieho procesu, ale vniesla
veľký kus kultúry do života školy a obce.
Pani zástupkyňa pre ZŠ Mgr. Búrska Emília
27. mája nastúpila na materskú dovolenku.

Na záver školského roka chcem poďakovať
i Rade školy, hlavne jej predsedníčke pani
Ľubke Drinkovej, ktorá nám vždy všade, kde
len bolo treba s ochotou pomáhala a vyšla v
ústrety. Naše srdečné poďakovanie patrí tiež
rodičovskému združeniu pri ZŠ a MŠ, ktoré
nám v priebehu školského roka finančne
pomáhalo a prispievalo na rôzne naše
aktivity, či už učebné pomôcky, úrazové
poistenie žiakov, zakúpenie kníh do školskej
knižnice. Prispievalo na  ocenenie úspešných
žiakov na konci školského roka, sladkú
odmenu pri príležitosti príchodu Mikuláša,
MDD a na mnohé ďalšie aktivity, ktoré sme
spolu s nimi zabezpečovali. Finančne aj
manuálne pomáhalo na projektoch, ktoré sme
spolu realizovali. Ďakujeme všetkým
sponzorom, ktorých bolo v priebehu
školského roka neúrekom, Poľovníckemu
združeniu a Hasičskému zboru za pekné akcie,
ktoré pre  našich žiakov zabezpečovali počas
školského roka. Veľká vďaka patrí všetkým
darcom 2% z daní – rodičom a ostatným
obyvateľom obce. Získané finančné
prostriedky týmto spôsobom využívame na
zakúpenie učebných pomôcok.

Osobne chcem poďakovať pani starostke a
celému zastupiteľstvu Obce Lakšárska Nová
Ves za ich ústretovosť a podanie pomocnej
ruky vždy, keď to bolo treba.

Želám  všetkým slnečné lúče, dni oddychu,
krásnu modrú oblohu, príjemné chvíle
strávené s rodinou, kamarátmi, krásne letné
dni a spolu s Máriou Rázusovou Martákovou:
nech sa nám "Slniečko smeje, sype lúče z rúk,
nech sa rozvinie prvý, druhý, tretí puk. Nech
strakatý motýľ tančí ostopäť. Oj, zelené leto,
len nám neuleť!"

Pekné prázdniny a príjemne strávenú
dovolenku všetkým praje

Mgr.  Vandáková Anna,
riaditeľka školy
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Dovolenka
Opäť je tu leto a s ním čas prázdnin a oddychu. Po Novom

roku mnohí premýšľali ako prežiť dovolenku: či na morských
plážach, či na horách alebo pokochať sa v starodávnych
mestách. Počas dovolenky by sme chceli stihnúť všetko, aby
nám v starobe zostali pekné spomienky vzkriesené televíziou
alebo časopismi. 

Nemali by sme ako kresťania zabúdať, že dovolenka, to
nie je nič nerobenie, ale:

1. Uvoľnenie zo stereotypnej celoročnej práce. Veľmi
dobre ju ocenia tí, čo pracujú pri páse. Ale aj tí, čo pracujú
duševne.

2. Naberanie nových síl, tak telesných ako aj duševných.
Preto by sme nemali prísť z dovolenky unavení, ale
osviežení. 

3. Na dovolenke by sme mali vnímať prírodu iným uhlom
pohľadu, aby sme si ju vedeli po celý rok viac vážiť a šetriť.
Nie je stvorená len pre dnešnú generáciu, tiež pre pokolenia po
nás. Prenikať do nej ešte hlbšie ako akademický maliar.
Poprosiť Ducha sv. o dar umenia. Tento dar nám otvorí oči
duše. Duša nevidí len akcidenty /vonkajšok/,  ktoré nás
okúzlia ako  deti pred výkladom. Vidí aj podstatu veci, ktorá je
skrytá. Pre oči neviditeľná.  Nenechať sa strhnúť  davom
oslňujúcim sa na pláži. Neponavštevovať všetky obchody, aby
sme  mali v skriniach  viac ležiakov, ktoré aj tak neskôr
zahodíme. 

4. Cez dovolenku nezabúdajme, že duša nemá prázdniny.
Ona musí stále dýchať modlitbou. Srdce si nemôže povedať:  na
mesiac si oddýchnem, lebo keby prestalo biť, zomreli by sme.
Tiež nesmrteľná duša nemôže oddychovať, musí ustavične
pracovať, aby dosiahla Božie kráľovstvo. Ustavične bdieť a
mať sa na pozore. Nezabúdajme, že spolu s nami cestujú na
dovolenku anjel strážny a diabol. Prvý, aby nám poradil.
Druhý, aby nám dovolenku pokazil. 

Mgr. Ladislav Labo, dekan

1150. výročie príchodu
Konštantína a Metoda na
Veľkú Moravu a naša škola

V tomto  roku sa celá naša spoločnosť upriamuje na dve
výnimočné udalosti, ktoré sú mimoriadne dôležité v celej našej
spoločnosti, nevynímajúc z toho ani výchovno-vzdelávací proces.
Ide o 1150. výročie príchodu Konštantína a Metoda na naše územie a
20. výročie vzniku Slovenskej republiky.                                                      

5. júla  2013 si celá kultúrna verejnosť na Slovensku pripomenula
okrúhle 1150. výročie príchodu solúnskych bratov, vyslancov a
misionárov Konštantína a Metoda na Veľkú Moravu. Konštantín a
Metod patria aj po mnohých storočiach k veľkým postavám nielen
našej, ale aj európskej kultúry, politiky a diplomacie. Na naše územie
prišli ohlasovať nielen Božie slovo, ale aj kultúru a vzdelanie. Vo
svojom krátkom príspevku sa chcem venovať hlavne tomuto výročiu
a v akom duchu si ho pripomenula a pripomína naša škola.                  

Na územie Veľkej Moravy prišli v roku 863 na žiadosť kniežaťa
Rastislava už s prekladom časti Svätého písma a modlitieb do
staroslovienčiny. Vytvorili aj osobitné písmo prispôsobené
hláskosloviu slovanského jazyka – hlaholiku, ktoré umožnilo
preložiť ďalej do slovanských jazykov nielen bibliu, ale i ďalšie
liturgické texty tak, aby kresťanské náboženstvo a kultúra boli
lepšie pochopiteľné pre našich ľudí. Počas svojej misie šírili
kresťanstvo, kultúru, vzdelanie, písomníctvo, literatúru, ale aj
zákonodarstvo a poriadok v spoločenskom živote. Prínos
solúnskych bratov má pre kultúru a dejiny nášho štátu veľký
význam a zároveň nám ukazuje aj cestu do budúcnosti.   

Na Slovensku bol obnovený záujem o Sv. Cyrila a Metoda na
začiatku 17. storočia. Od 18. storočia boli vnímaní sv. Cyril a Metod
ako národné symboly. Na Slovensku je viac ako 80 kostolov

zasvätených sv. Cyrilovi a Metodovi. Ich mená nesú dve univerzitné
ustanovizne. Preambula Ústavy Slovenskej republiky sa odvoláva na
cyrilo - metodskú tradíciu a kríž na slovenskej štátnej vlajke je
symbolom ich dedičstva. Význam oboch dostal ďalšiu dimenziu, keď
boli pápežom Jánom - Pavlom II. vyhlásení za patrónov Európy.
Sviatok sv. Cyrila pripadol na 14. februára a sv. Metoda na 6. apríla.
Chorvátsko, Čechy, Morava a Slovensko však dostali povolenie
sláviť pamiatku obidvoch naraz, a to 5. júla. 31. decembra 1980
vyhlásil pápež Ján Pavol II. solúnskych bratov sv. Cyrila a Metoda za
spolupatrónov Európy. Ich sviatok u nás sa stal slávnosťou.
Uctievame si ich ako tých, ktorí stáli pri kultúrnom a náboženskom
zrode nášho národa. Ich vplyv – dedičstvo otcov, ako zvykneme
hovorievať – cítiť dodnes.

Cyril a Metod pochádzali z byzantského mesta Solún. Dôvodom
ich návštevy bola prosba veľkomoravského kniežaťa Rastislava
adresovaná cisárovi byzantskej ríše Michalovi III. Príchod týchto
učencov mal pre náš národ veľký význam, či už preto, že priniesli
kresťanstvo, ale aj preto, že ako prví doniesli na územie Veľkej
Moravy zrozumiteľné písmo, hlaholiku a jazyk, staroslovienčinu.
Aj vďaka týmto skutočnostiam mohli o tisíc rokov neskôr Štúr,
Hurban a Hodža uzákoniť spisovnú slovenčinu. Z hlaholiky neskôr
vznikla cyrilika, z ktorej vychádza aj súčasná azbuka. Solúnski
bratia boli dôležití nielen pre nás Slovákov, ale aj pre ostatné
slovanské národy. Skúsme sa zamyslieť nad tým, čo by sa stalo,
keby  na naše územie neprišli? Ovplyvnilo by to niečo? Určite áno
a kvôli tomu je pre nás toto výročie také dôležité. Bez Cyrila a
Metoda by sme neboli tam, kde práve teraz sme. Boli to učitelia
národov, sú jedným z mnohých príkladov, ktorý by nám mal byť
dokonalou ukážkou, ako môžu svetskí a duchovní predstavitelia v
mieri a priateľstve dobre spolunažívať.

Významné  jubileum našich národných dejín sme si pripomínali aj
na našej škole v priebehu celého školského roka v rámci výchovno-
vzdelávacieho procesu na jednotlivých vyučovacích hodinách
realizáciou rozličných besied, prednášok či tvorivých aktivít s
dôrazom na osvetovú a výchovnú činnosť a túto tematiku  sme si tiež
adekvátne zapracovali aj do plánov práce školy.

Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR vyhlásilo v
spolupráci s Konferenciou biskupov Slovenska celoslovenskú súťaž
tvorivosti žiakov základných a stredných škôl SR pri príležitosti
1150. výročia príchodu sv. Cyrila a Metoda  SOLÚNSKI BRATIA.

Cieľom súťaže bolo pritiahnuť pozornosť učiteľov a žiakov k
historickým a kultúrnym koreňom, ktoré tvoria identitu Slovenska.
Bola určená pre žiakov základných škôl od  3. ročníka. Naši žiaci sa
tiež pod vedením vyučujúcich SLJ a VV do tejto súťaže  zapojili.
Zaslali sme niekoľko výtvarných a literárnych prác. Víťazné práce z
jednotlivých vekových kategórií bolo potrebné zaslať do 10. júna
organizátorovi celoslovenského kola súťaže, ktorým je IUVENTA.
Na výsledky ešte stále čakáme a veríme, že práce našich
žiakov budú úspešné.

Svojimi prácami sa žiaci pochválili na slávnostnej akadémii
venovanej danému výročiu 21.06.2013 v kultúrnom dome. 

Súťaž „Prečo mám rád slovenčinu, prečo mám rád Slovensko“
je celoslovenská súťaž s medzinárodnou účasťou, v rámci ktorej

(pokračovanie na str. 3)
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žiaci a študenti vyjadrujú prostredníctvom literárnych prác svoj
vzťah k slovenčine a k Slovensku. V školskom roku 2012/2013
sa uskutočnil 21. jubilejný ročník, ktorý sa  tiež niesol v
znamení 1150. výročia príchodu slovanských vierozvestcov
Cyrila a Metoda na naše územie a ďalších výročí významných
dejateľov nášho národa. Do tejto súťaže sa zapojili dve žiačky
deviateho ročníka  K. Winklerová a Dajana Beňová svojou
literárnou tvorbou. (pozn.: na titulnej strane)

Na hodinách výtvarnej výchovy pani učiteľky venovali
spolu so žiakmi v teoreticko- výchovnej zložke hodiny veľkú
pozornosť tomuto výročiu a významu pôsobenia Konštantína
a Metoda na Veľkej Morave. Praktickým výstupom hodiny
boli portréty Konštantína a Metoda ako i výjavy z ich života
a pôsobenia na Veľkej Morave.

Na hodinách dejepisu a informatiky žiaci spracovávali
život a dielo Konštantína a Metoda formou prezentácií a
projektov. Spomedzi všetkých prezentácií sme vybrali
prezentáciu žiaka 9. ročníka Dominika Žubora, ktorý
spracoval najbohatšie informácie o solúnskych bratoch.    

Prezentáciu sprístupnili verejnosti žiačky našej školy na
slávnostnej akadémii doplnenej bohatým programom k
aktuálnemu výročiu. Je nám ľúto, že len veľmi málo rodičov a
iných obyvateľov obce si prišlo spolu s nami pripomenúť
túto veľmi dôležitú udalosť našich národných dejín a
presvedčiť sa o tom aké veľmi šikovné deti máme a majú.
Touto cestou chcem však poďakovať pani starostke Ing. Oľge
Procházkovej, niektorým poslancom Obce, našim Slniečkam
pod vedením pani Sironkovej Janky a Sojákovej Lucie,
predsedníčke Rady školy pani Drinkovej Ľubke, PhDr.
Laukovej Júlii, Mgr. Selkovi a malej účasti rodičov za
podporu a poďakovanie za príjemne strávený podvečer na
našej slávnostnej akadémii venovanej tomuto výročiu.

Slávnostná akadémia v kultúrnom dome

Po stopách pôsobenia Konštantína – Cyrila a Metoda
budeme pátrať spolu so žiakmi formou exkurzie v septembri
budúceho školského roka. Vyberieme sa na Moravu do
Mikulčic - Valy, ktoré je významné hradisko z doby Veľkej
Moravy a pravdepodobne hlavné pôsobisko solúnskych
bratov a do Uherského Hradišťa - Starého mesta. Na exkurzii si
žiaci dotvoria vedomosti o misii solúnskych bratov
Konštantína a Metoda a presvedčia sa, že je možno iba
jedným malým úlomkom z celkového obrazu našich
národných dejín. Je azda nepatrnou, ale o to dôležitejšou
časťou mozaiky, ktorá dotvára naše národné dejiny.

Text: Mgr.  Vandáková Anna, riaditeľka ZŠ s MŠ
Foto:  Vi l iam Selko

1150. výročie príchodu
Konštantína a Metoda na
Veľkú Moravu a naša škola
(pokračovanie zo str. 2)

150. výročie 
Matice slovenskej

Tento rok je venovaný 1150. výročiu
príchodu sv. Cyrila a Metoda na územie
Slovenska. Oslavy tohto výročia však nie sú

bujaré. Nesú sa v duchu tichého uvedomovania si veľkého
významu Solúnskych bratov a ich posolstva pre našu krajinu.
Na základe cyrilometodského duchovného odkazu bol pred
150. rokmi zosnovaný i vznik najstaršej kultúrnej a vedeckej
ustanovizne Slovákov - Matice slovenskej.  

„Slovenská Matica je jednota milovníkov národa a života
slovenského a jej cieľ: v členoch slovenského národa mravnú
a umnú vzdelanosť budiť, rozširovať a utvrdzovať; slovenskú
literatúru a krásne umenia pestovať a podporovať a tým i
hmotný dobrobyt slovenského národa napomáhať a na jeho
zveľaďovaní pracovať“  (Stanovy Matice slovenskej, 1863) 

Vyšívaný obal stanov
Matice slovenskej

Matica slovenská bola
založená 4. augusta 1863 v
Martine ako výsledok
slovenských národných
úsi l í  vyjadrených v
Memorande  národa
s l o v e n s k é h o .  P r v ý m
predsedom Mat ice
s lovenske j  sa  s ta l
rímskokatolícky biskup
Štefan Moyzes a
p o d p r e d s e d o m
evanjelický farár Karol
Kuzmány. V roku 1865 bola
otvorená prvá budova
Matice slovenskej -

Národná svetlica, ktorá bola financovaná z celonárodných
grajciarových zbierok.

Štefan Moyzes - prvý predseda
Matice slovenskej

Popri maďarizačnom tlaku si
jej zakladatelia uvedomovali
p o t r e b u  z j e d n o t e n i a
katolíckych a evanjelických
národoslovcov a pozdvihnutie
národného povedomia
Slovákov. Preto Matica
slovenská podporovala rozvoj
vedy, umenia a kultúry, čím
chcela prispieť k odstráneniu
biedy a k hospodárskemu
povzneseniu slovenského ľudu.

Počas svojho účinkovania
v tomto období združila Matica slovenská popredných
proslovensky zmýšľajúcich vzdelancov, založila prvú
Národnú knižnicu a otvorila prvé slovenské múzeum. Položila
základy vedeckých pracovísk, vydavateľskej činnosti,
zhromažďovala cenné zbierky pamiatok z kultúrnych dejín
Slovákov a Slovenska.

Po dvanásťročnej intenzívnej činnosti sa opäť vystupňoval
maďarizačný tlak a v roku 1875 uhorská vláda Maticu
slovenskú násilne zatvorila. Po páde habsburskej monarchie v
roku 1919 sa jej aktivity obnovili.

V súčasnosti je poslaním Matice slovenskej pod vedením
predsedu Ing. Mariána Tkáča, Phd., upevňovať slovenské

(pokračovanie na str. 4)
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vlastenectvo, prebúdzať a umocňovať národné povedomie
Slovákov i krajanov žijúcich v zahraničí. Zhromažďovať a
sprístupňovať národné kultúrne dedičstvo, zúčastňovať sa na
tvorbe, udržiavaní a rozvoji regionálnej kultúry a jej cieľom je
pestovať v mládeži túžbu po poznaní národných dejín a kultúry.

V Lakšárskej Novej Vsi je Miestny odbor Matice
slovenskej od roku 2011. Jej založenie iniciovala PhDr. Júlia
Lauková, ktorá bola tento rok ocenená bronzovou medailou za
obetavú pomoc a podporu pri napĺňaní programu Matice
slovenskej. Naša obec Lakšárska Nová Ves bola ocenená
zlatou medailou, ktorú prevzala starostka obce Ing. Oľga
Procházková. Ocenenia predal vedúci oblastného pracoviska v
Holíči p. Pavol Mihál. 

O c e n e n i e
z a k l a d a t e ľ k e
MO MS PhDr.
Júlie Laukovej a
obci

Oslavy 150.
v ý r o č i a
z a l o ž e n i a
M a t i c e
s l o v e n s k e j
v y v r c h o l i a

Národnými matičnými slávnosťami v dňoch 1. až 4. augusta
2013 v Martine. Hlavnými organizátormi podujatia s bohatým
štvordňovým programom sú Matica slovenská a Mesto
Martin.

Matica slovenská svojím poslaním a postavením plní
nezastupiteľnú úlohu v integrácii slovenskej spoločnosti bez
rozdielu sociálneho postavenia, náboženského vierovyznania
a politickej príslušnosti.

Text:  Antónia Randíková, predsedníčka MO MS
Lakšárska Nová Ve s

Foto: archív  + Vi l iam Selko

150. výročie Matice slovenskej
(pokračovanie zo str. 3)

Jubilejný Lakšársky ples
Áno, už desiaty krát sme usporiadali reprezentačný ples

obce. Prvý bol v roku 2004 po komplexnej rekonštrukcii
interiéru kultúrneho domu. Za tú dobu sme si zvykli aj na
poriadny mráz a nádielka snehu, ktoré udrú vždy v čase
príprav aj konania plesu. To však hostí neodradí a aj tento rok
bol s ich bohatou účasťou a tiež bohatou nádielkou darčekov do
tomboly. 

Začíname slávnostným uvítaním a ako inak než
predtančením našich mažoretiek, ktoré usilovne pripravuje
počas roka pani učiteľka Mgr. Bulková Mária. A potom sa
rozprúdi zábava. Ples sa každoročne teší bohatej návšteve
hostí z našej obce, Borského Mikuláša a okolitých dedín.

O tanečnú hudbu sa postará skupina Grafik z Kútov a dobrú
zábavu dopĺňa chutné jedlo domácej kuchyne tety Oravskej s
Jarkou, Darinkou, Zuzkou, Marcelkou, Elenkou, ktoré sú
ochotné vždy pomôcť.

Ani sa nenazdáme a o chvíľu je polnoc, kedy sa mnohí
potešia z tomboly. Tento rok do nej prispeli: Obec Lakšárska
Nová Ves, rodina  Macková, rodina Procházková, Jozef Vínek,
OMS Senica, KRAJN s.r.o., Stavebniny Lakš. Nová Ves, JUDr.
Peter Janoši, Vinotéka sv. Urbana Bratislava, Harmer – Agro
Lakšárska Nová Ves, B&V KOVO Lakšárska Nová Ves, rodina
Lakatošová, Potraviny Magdaléna Michalicová, rodina
Hačundová, spoločenstvo vlastníkov lesa Lakšárska Nová
Ves, Štefan Müller, Borský Mikuláš, ZŠ s MŠ Lakšárska Nová
Ves, TJ Lakšárska Nová Ves, S V Construkt, Stanislav Vaniš,

Lakšárska Nová Ves, Unimarket Lakšárska Nová Ves - Jana
Černá, Kaderníctvo - Žaneta Fialová, Lakšárska Nová Ves,
rodina Nemečková, rodina Kabarcová, Lekáreň Studienka,
Duobar – Jana Stankušová, Ján Exner, Ing. Ján Pechmann, r.
Vrablicová, Studienka, Viera Marková, Borský Mikuláš, PZ
Lakšárska Nová Ves, Mgr. Marcela Marková, Borský Mikuláš,
rodina Apolenová, Lakšárska Nová Ves.

Na tanečnú nôtu...

Sponzori ako aj hostia, ktorí si tombolové lístky zakúpili,
podporili oblasť, ktorá to v našej obci najviac potrebuje -
školstvo. Srdečná vďaka! Výťažok plesu - 1200 EUR bol
odovzdaný škole.

Zábava končí, keď sa rozvidnieva. A tak to bolo aj tento
rok. Do videnia na budúce.

Text: Oľga Procházková
Foto: Katarína Macková

Detský karneval
Ten nesmie chýbať, lebo deti sa naň každoročne tešia. Pani učiteľky

zo základnej aj materskej školy ho pripravujú s náležitou pozornosťou,
aby zaujali deti od tých najmenších. O tom, že sú úspešné sme sa mohli
presvedčiť aj tento rok. Detský karneval je udalosťou v roku, kedy by
sme potrebovali "nafúknuť" kultúrny dom, aby sme sa tam všetci
pohodlne pomestili.

Prídu tam naše deti a aj ich príbuzní zo susedných dedín. Do príprav
sú zapojení aj starší žiaci, ktorí roztancovávajú a zabávajú tých
najmenších.

Nie  sú  krásne?

Tombola bola aj tento rok bohatá, všetky deti si odniesli nejaký
darček a hlavne pekné spomienky na radostné zimné popoludnie.

Text: Oľga Procházková 
Foto:  Vi l iam Selko
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Prekvapenia roka
Veľkonočný snehuliak

Na Veľkú noc a sneh? A toľko? To si pamätá málokto. A tak
sa na veľkonočnú nedeľu vybral do dediny traktor s pluhom
aby roztápajúci sneh nerobil problémy "šibáčom" na
nasledujúci deň. No a v Mikulášove postavili veľkonočného
snehuliaka. Čo k tomu dodať? Príroda je nevyspytateľná.
Symbol Veľkej noci 2013 – Zajka - snehuliaka postavil Peter
Dobrovodský. Fotografiu publikoval aj regionálny týždenník
Záhorák spolu s pranostikou „Keď pinka v apríli nepinká,
zamrzla jej bundička i perinka...“

Rodáci z Mikulášova – Dušan Dobrovodský, Vladimír
Krajčír, Ladislav Cigánek a Róbert Filípek so „symbolom“

Viera Dobrovodská

Upratávanie "veľkonočnej nádielky" Viliam Selko

Horí alebo prvý apríl?

Horelo... 1. apríla... a nebol to prvoaprílový žart. Horela
AVIA pri záhradkách a strieľali v nej aerosóly. Ale s tým už
problém nemáme, máme akčný hasičský zbor.

A je po ňom... 
Pavol  Ve l i c k ý

Lakšárska jedenástka 
s podporou TTSK

Tento rok sa niesla v znamení veveričky
obyčajnej. Mnoho turistov sa vybralo na
túru v oranžovom tričku s tohtoročným
logom - veveričkou. Počasie nám veľmi neprialo, ale
správneho turistu dážď neodradí. A tak sa v čase od 8.00 do
10.00 hodiny zaregistrovalo 139 turistov a nechýbali ani
štvornohí priatelia človeka, ktorí boli v tomto roku štyria. 

Ako každý rok aj v tomto roku nás navštívila skupina
turistov z Rabensburgu a turisti z Česka.  Takže účasť
medzinárodná a všetky vekové kategórie. Kontroly nám
pomáha zabezpečovať dobrovoľný hasičský zbor, ktorý upraví
cestu, odstráni popadané stromy a počas pochodu je na
kontrole.

DHZ na kontrole

Červený rybník je miestom oddychu. Na polceste si môžu
turisti opiecť špekáčky a občerstviť sa. PZ Kobylárka nám
každoročne požičia chatu a tento rok nám aj zakúrili, lebo
májové počasie  malo vyzerať ináč. O 13.00 hodine prichádzali
poslední turisti do cieľa. S diplomom a kľúčenkou s logom
čakali na záverečné vyhodnotenie a naj ocenenia:

Slovenskí turisti:
- najmladšia – Hanka Havlíková
- najstarší – Janko Babic
- najvzdialenejší – Milan Husár – Prievidza
- najväčšia skupina – Hasiči – Lakšárska Nová Ves 
Zahraniční turisti:
- najmladší – Peter Falkner - Rabensburg
- najstarší – Alojz Soják – Hrádek nad Nisou
- najvzdialenejší – Alojz Soják – Hrádek nad Nisou
- najväčšia skupina – turisti z Rabensburgu 
Každoročne venuje organizátor cenu turistovi na základe

čísla vylosovaného preukazu účastníka pochodu. Záhradný gril
s uhlím sa tento rok dostal do rodiny Antona Šišuláka. Táto
rodina si naozaj zaslúži ocenenie, pretože sa vo veľkom počte
každoročne pochodu zúčastňuje. Alojz Soják venoval do
tomboly encyklopédiu a tá sa vylosovaním dostala do rodiny
Maceovičovcov. 

Naše turistické
podujatie opäť
finančne podporil
T r n a v s k ý
samosprávny kraj,
vďaka.

Ďakujeme aj všetkým účastníkom za podporu.

Text: Oľga Procházková
Foto: Stanislav Drinka
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Základná škola 
s materskou školou

Interaktívne  laboratórium

Jedným zo zdrojov získavania finančných prostriedkov na
zakúpenie moderných učebných pomôcok a budovanie odborných
učební na našej škole je vypracovávanie projektov  vyhlásených
rôznymi nadáciami. V školskom roku 2012/13 sme vypracovali
niekoľko projektov, z ktorých niektoré boli úspešné. Medzi nimi i
projekt „ Interaktívne laboratórium“ , ktorý vyhlásila Nadácia
Volkswagen. Vypracovaním daného projektu a jeho úspešnosťou sme
získali 2000 ? na vybudovanie prírodovedného laboratória, do ktorého
bola zakúpená už v poradí druhá interaktívna tabuľa.

Dnešný výchovno-vzdelávací systém si vyžaduje od
pedagogických pracovníkov ustupovať od tradičných,
konzervatívnych spôsobov výučby a uplatňovať vo svojej práci
nové, moderné, kreatívne metódy  pri práci s deťmi. Nielen vo
výchovno-vyučovacej činnosti, ale aji pri realizácii voľnočasových
aktivít je treba zamerať sa na vybavovanie škôl a ich učební
modernými učebnými pomôckami.

Realizáciou aktivít daného projektu sa nám podarilo skvalitniť
podmienky vzdelávania na našej škole v oblasti prírodovedných
predmetov  využívaním kreatívnejších metód práce. Uplatňovaním
bádateľskej a zážitkovej formy práce sme splnili stanovené ciele daného
projektu. Formou tímovej práce, využitím IK techniky  zo získaných
poznatkov vyrobili žiaci za pomoci Ing. Jablonického Martina a Ing.
Jablonického Petra – našich bývalých žiakov, multimediálne CD,
PowerPoint – ové prezentácie, pracovné listy v elektronickej podobe
pod vedením pánov učiteľov, čím sme u žiakov rozvíjali i informačnú
gramotnosť vďaka novozakúpenej IK techniky.  Projektom sa v
neposlednej miere podarilo a ďalej podarí implementovať do výučby i
ďalšie moderné pedagogické metódy  ako brainstorming a heuristickú
metódu, využívaním ktorých sa naučia žiaci rozvíjať komunikačné a
prezentačné kompetencie a osobnostný rozvoj.

Nová interaktívna tabuľa

Interaktívna tabuľa, dataprojektor a výukové programy
zakúpené z projektu podporeného Nadáciou Volkswagen  sú
súčasťou technického vybavenia prírodovedného laboratória a
budú každodennou súčasťou výchovno-vyučovacieho procesu
na našej škole. Tak isto budú slúžiť deťom pri výchovnej
činnosti v ŠKD a voľnočasových aktivitách po vyučovaní.

Vďaka finančnej podpore Nadácie Volkswagen sa nám podarilo
vybudovať prírodovedné laboratórium a tým skvalitniť výchovno-
vyučovací  proces  na našej škole za čo jej patrí v mene všetkých našich
žiakov ako i zamestnancov školy jedno veľké ĎAKUJEME.

Text: Mgr.  Vandáková Anna
Foto: archív ZŠ

1150. výročie 

príchodu Cyrila a Metoda

1150. výročie príchodu Cyrila a Metoda na naše územie si
žiaci základnej školy pripomenuli v piatok 21.júna
slávnostnou akadémiou v kultúrnom dome.  V slávnostnom
programe vystúpili literárnym pásmom žiaci 2.stupňa.
Prítomných oboznámili so životom a tvorbou vierozvestcov
Cyrila a Metoda. Po ich vystúpení  konferencierka Rebeka
Paráková vyzvala pani riaditeľku Mgr. Vandákovú k
slávnostnému slovu, ktorá tiež rozprávala o historických
udalostiach Veľkej Moravy a solúnskych bratoch. 

Rebeka Paráková                      Mgr. Anna Vandáková  

Ďalej v kultúrnom programe vystúpili Magdaléna
Michalicová a Lucia Klempová s prezentáciou Dominika
Žúbora o živote a diele solúnskych bratov. Svoje poznatky si
žiaci preverili  v súťažnom kvíze. Súťažný kvíz sa niesol v
duchu obdobia Veľkej Moravy a života Cyrila a Metoda.  Kvíz
vyhralo družstvo  v zložení Monika Cáková, Róbert Sironka a
Libor Jablonický. Za víťazstvo boli odmenení sladkou
odmenou. 

V druhej časti slávnostnej akadémie sa všetci prítomní
mohli zúčastniť vernisáže výtvarných prác a projektov

žiakov našej školy venovanej Cyrilovi a Metodovi. 
Text: Mgr. Mária Bulková

Foto:  Vi l iam Selko

Príprava nástenky
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Ďalší úspešný projekt

Naša škola sa sústavne pokúša  prostredníctvom rôznych
projektov získať financie na zakúpenie potrebných pomôcok
na vybavenie školy. Ku koncu školského roka sa nám
podarilo  vyhrať  projekt s názvom   “ Túlame sa do knižnice“,
pomocou ktorého sa žiaci z málopodnetného prostredia
ľahšie zaradia do života našej školy a za pomoci  spolužiakov
a pedagógov sa v nej budú cítiť lepšie. Tento projekt prebieha
pod záštitou Ministerstva školstva a jeho získaním
prispejeme k dovybaveniu školskej knižnice novými
knihami, televízorom, DVD prehrávačom, dataprojektorom,
tlačiarňou a inými maličkosťami, ktoré majú pre deti  veľký
význam. Projekt bude prebiehať od júna do novembra  formou
naplánovaných aktivít, na realizáciu ktorých sa už všetci
veľmi tešíme.
Mgr. Dojčanová Andrea

Výlet – I.  stupeň
I tento školský rok absolvovali žiaci prvého stupňa

koncoročný výlet . Tentokrát sme navštívili jaskyňu Driny a
hrad Červený Kameň. Celkovú radosť a pekný zážitok nám
však pokazilo nevyspytateľné počasie, ktoré nás veľmi
potrápilo. No i napriek tejto nepriazni sme si deň užili a
zároveň sme získali aj nejaké vedomosti o našom blízkom
okolí.  
Mgr. Dojčanová Andrea

Výlet – II.  stupeň
Ráno, keď sme sa všetci zišli, pani učiteľky si

skontrolovali či sme všetci a potom prišiel autobus a vyrazili
sme na cestu. Najskôr sme sa zastavili v Západoslovenskom
múzeu v Trnave. Mohli sme tam vidieť veľa artefaktov z
rôznych storočí. Kto chcel, si mohol vyskúšať ako sa písalo
hlaholikou. Potom sme vyrazili do Galandie. 

Úsmevy z Galandie 

Keď sme prišli všetci boli šťastní, že sa môžu ísť kúpať.
Najviac sa všetci tešili na tobogany a šantenie vo vode. Keď
pani učiteľky povedali, že už ideme domov nikomu sa
nechcelo. Cestou späť sme sa zastavili po dlhom prehováraní
pani učiteliek v nákupnom centre v Trnave.   

Text a foto: Magdaléna  Michalicová

Úspechy školy v súťažiach a olympiádach

Jarné mesiace sú v škole vždy najzaujímavejšie, možno
preto, že sa častejšie ukáže slnko, ktoré dodá chuť a energiu do
práce, ale tiež preto, že žiaci už cítia blížiaci sa koniec
školského roka.  Kým sa tak stalo, museli prejsť ešte mnohými
aktivitami, ktoré síce niekedy robia len z povinnosti, ale o
to je potom výsledok radostnejší ak uspejú v súťažiach a
olympiádach.

Olympiáda slovenského jazyka a literatúry  
– okresné  ko lo
Borovičková Patrícia, 9. trieda, 4. miesto 
– úspešná riešiteľka                                                           
Klempa Martin, 3. trieda, riešiteľ                                               
Drinková Barborka, 4. trieda, riešiteľka

Geografická olympiáda – okresné  ko lo
Víttek Ľubko, 5. trieda, úspešný riešiteľ                                   
Lániková Simonka, 7. trieda, riešiteľka                                    
Macková Natália, 8. trieda, riešiteľka
Smolinský Viktor, 9. trieda, riešiteľ

Dejepisná olympiáda – okresné  ko lo
Lániková Simonka, 7. trieda, 3. miesto – úspešná riešiteľka   
Paráková Rebeka, 7. trieda, 6. miesto – úspešná riešiteľka    
Macková Natália, 8. trieda, riešiteľka

Technická olympiáda – okresné  ko lo
Žubor Dominik, 9. trieda, 6. miesto                                           
Smolinský Viktor, 9. trieda, 6. miesto -  riešitelia
Biologická olympiáda – okresné kolo
Poliak Jakub, 8. trieda, 1. miesto – úspešný riešiteľ

Biblická olympiáda – okresné  ko lo
Michalicová Magdaléna,  Klempová Lucia, Cáková Monika

7. trieda  - 4. miesto                                                                           
Pytagoriáda – okresné  ko lo

Velický Samko, 3. trieda, riešiteľ                                            
Kralovič Matej, 3. trieda, riešiteľ                                   
Nemečkayová Soňa, 6. trieda, riešiteľka

Výtvarné súťaže – Európa v š k o l e
Libor Jablonický, 7. trieda, 3. miesto

Solúnski bratia – bolo zaslaných viacero prác, doteraz
nevyhodnotené
Literárne súťaže 
Prečo mám rád slovenčinu, prečo mám rád Slovensko

Winklerová Katarína, Beňová Dajana  - 9. trieda, 
vlastná literárna tvorba

Hurbanov pamätník – obvodné kolo
Na bicykli  bezpečne

Víttek Ľubko, Drinka Juraj, Orlíková Lucka, 
Michalicová Barborka – 5. trieda  -  2. miesto

Postavte „Super snehuliaka 2013“ -  zapojenie školy do
súťaže
Športové súťaže

Školské majstrovstvá okresu Senica 
v streľbe zo vzduchovky
Záhorácka olympiáda
Regionálne športové dni na Myjave
Hľadáme nových olympionikov
Majstrovstvá okresu v Malom a Veľkom futbale

Mgr.  Anna Vandáková

Noc v škole

Aj tento rok na našu školu zavítali strašidlá. Keďže bolo
nepriaznivé počasie, žiaci našej školy si pre deti prvého stupňa
pripravili náhradné aktivity, ktoré sa konali v budove školy.
Najskôr si deti našli miesto na spanie a rozložili si spacáky.
Potom sa presunuli do telocvične, kde hrali hry, ktoré si pre ne
pripravili žiačky deviateho ročníka. Medzi hrami mali menšiu
diskotéku. Zatiaľ, čo sa deti hrali, pani učiteľky im upiekli
špekáčiky a párky. Po večeri sa všetci presunuli do knižnice a
pani učiteľky im čítali príbeh Neboj sa. Starší žiaci sa zatiaľ
prezliekli za strašidlá a vystrašili všetky deti. Pani učiteľky a
žiaci druhého stupňa im pomohli vyrobiť talizmany, aby sa nebáli.
Potom si rozprávali rozprávku o Červenej čiapočke. Keď  boli
všetci unavení, išli spať. Ráno, keď sa všetci zobudili, prišli si pre
nich rodičia a starší žiaci začali upratovať .

žiačky 7.  triedy
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Materská škola 

má dopravné ihrisko.

Dňa 28.06.2013 bolo v areáli Materskej
školy slávnostne otvorené dopravné
ihrisko. Dopravné ihrisko bolo zrealizované
na základe projektu, ktorý sme predložili
nadácii Allianz a získali  ich podporu.

Projekt „CESTA NIE JE IHRISKO“ bol zameraný na
vybudovanie dopravného ihriska, ktoré bude slúžiť na teoretickú i
praktickú výučbu dopravnej výchovy.

Našou túžbou bolo vybudovať dopravné ihrisko, ktoré v našej
obci chýba a precvičovať s deťmi na reálnom mieste teoretickú a
praktickú výučbu dopravnej výchovy. V tomto smere sme mali aj
podporu rodičov, ktorí nám podali pomocnú ruku vo forme
svojpomocne vykonaných prác na budovaní dopravného ihriska.
Na našom školskom dvore sa nachádzali nevyužité betónové
plochy, ktoré boli v stave na bicyklovanie detí príliš nebezpečné.
Nakoľko sme škola malých ochrancov prírody, nemali sme záujem
ničiť našu zeleň.  Preto sme premenili na malé dopravné ihrisko
práve nevyužité betónové plochy. Cieľom projektu bolo
vybudovanie väčšieho dopravného ihriska, ale získané finančné
prostriedky nám umožnili zrealizovať len časť projektu.

Dopravné ihrisko bude slúžiť na netradičnú formu výučby,
na rozvíjanie orientácie v pravidlách cestnej premávky.

Prostredníctvom bicyklovania a kolobežkovania si budú
deti utvárať a podporovať pozitívny vzťah k pohybovým
činnostiam a k svojmu zdraviu.

Nakoľko so základnou školou tvoríme jednu organizáciu,
dopravné ihrisko bude sprístupnené aj žiakom ZŠ.

Taktiež ho budeme využívať počas  roka na športové vyžitie detí. 

Deti sa novému ihrisku tešia

Do hier s deťmi sa zapojili aj rodičia

Ďakujeme Nadácii Allianz, ktorá podporila náš projekt a
tiež rodičovskému združeniu pri Materskej škole. Veľké
ďakujem patrí pánovi Ing. Velickému, ale tiež ostatným
rodičom, ktorí venovali svoj čas prácam na budovaní ihriska.
Menovite sú to títo rodičia: Rusnák M., Vilem B., Vilem R.,
Apolen M., Jurdák P., Bubanec S., Valla D., Vilem V., Furucz J.,
Varga N., DrinkaM., Kubeňák M., Osuský A., Soják R., Beňa
P., Orechovský L., Blaho M.. Ešte raz ďakujeme.

Text a foto: kolektív zamestnancov MŠ

Koniec školského roka a jeden malý odkaz

Nastal čas, aby sme zhodnotili našu celoročnú snahu.  A
poviem Vám, riadne sa naše detičky snažili, čo počas
školského roka  preukázali na rôznych vystúpeniach. Veríme,
že starým rodičom sa páčilo priateľské posedenie s
programom práve pre starkých, mamičkám zase vystúpenie k
ich sviatku a vianočná besiedka zohriala srdiečka  nám
všetkým. Viac krát sme mali spoločné stretnutie s prváčikmi
zo ZŠ. V máji nás navštívili deti z MŠ Unín s pani
učiteľkami, na ktorých sme sa veľmi tešili. Počas roka sme sa
zapojili do viacerých výtvarných súťaží, a taktiež sme
vypracovali 4 projekty, z ktorých sa nám podarilo zrealizovať
projekt „Cesta nie je ihrisko“. Na realizácii nám pomohlo veľa
rodičov, čo si nesmierne vážime. Podarilo sa nám vytvoriť
malú zborovňu, s ktorou nám pomohol tiež rodič - pán
Kabarec. Pre veľké množstvo predložených projektov nám
nadácia Volkswagen  nepodporila projekt „Najmenší na
cestách“, ale podarovala nám štyri odrážadlá - autíčka pre deti.
Taktiež sme sa zapojili do projektu „Veselé zúbky“ a s
detičkami sme pripravili Deň veselých zúbkov. Deti sa potešili
výletu do ZOO v Bratislave a keď sú spokojné deti, vtedy sme
spokojné aj my pani učiteľky.

Na výlete v ZOO

(pokračovanie na str. 9)



Lakšársky spravodajca 9

Koniec školského roka a jeden malý odkaz

(pokračovanie zo str. 8)

Rozlúčka s predškolákmi 
Na konci školského roka sme pre deti zorganizovali veľkú

oslavu na rozlúčku s predškolákmi a nechýbala obrovská
torta. Deťom sme odovzdali vysvedčenie, budúcim prvákom
Osvedčenie a knihu na pamiatku. Deti sa rozlúčili pesničkami,
básničkami. Po obede sme na školskom dvore slávnostne
otvorili dopravné ihrisko. Deti sa vyšantili na kolobežkách a
nezabudli sme ani na rodičov. Do športových súťaží sme
predovšetkým zapojili oteckov, nakoľko nedávno oslávili
„Deň otcov“.  Deň sme ukončili táborákom, o hudbu sa
postarali rodičia spevom a hrou na gitare. Čo na záver dodať?
Ďakujeme všetkým rodičom za ich podporu a spoluprácu, za to,
že boli a sú takí skvelí rodičia a kamaráti.

Športové súťaže oteckov

Posedenie pri táboráku

A nemôžem zabudnúť na dôležitý odkaz. „Odkážte pani
starostke, že jej ďakujeme..“, kričali deti, keď sme im rozdali
sladkosti, ktoré im priniesla pani starostka k MDD.  Tak
ďakujeme a za všetko.

Text a foto: Beňová Miriam

Slniečka
Jasličková pobožnosť

Tak ako každý rok sme pre Vás pripravili počas
tých najkrajších vianočných sviatkov jasličkovú
pobožnosť. Keďže začiatok sa konal vo večerných
hodinách, o to krajšie boli svetelné efekty v podobe snehových vločiek
a hviezd na nebi. Odzneli rôzne vianočné piesne na oslavu a príchod
malého Ježiška. Mária s Jozefom v maštaľke hojdali Ježiška, no a malí
anjelíci čakali na pastierov a troch kráľov. Veríme, že sa Vám naša
jasličková pobožnosť páčila a už sa tešíme, čo Vám pripravíme tento rok. 

Pozdrav od Slniečok

Aj keď je už teplé leto a na zimu sme pomaly zabudli, až
teraz sa nám naskytla príležitosť poďakovať sa Vám za to, že
ste spolu s nami strávili pekné chvíle pri jasličkách.

Vaše Lakšárske Slniečka.

Darček od Slniečok
Dňa 12. mája bol sviatok všetkých mamičiek a preto sa

naše Lakšárske Slniečka rozhodli obdarovať krásnym spevom
aj mamičky žijúce v domove dôchodcov v susednej obci
Studienka. Nejednej babke či mamke vypadli slzy šťastia z
dojatia, že ani my sme na ich sviatok nezabudli. Atmosféra
bola naozaj prekrásna. 

Na návšteve mamičiek a babiek v Studienke

(pokračovanie na str. 10)
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Som hrdá na naše Slniečka za ich veľké srdiečka. Odzneli i
krásne básne pre mamičky a ony nás za to odmenili dobrým
koláčom, milým úsmevom, či nežným pohladením. Nastala
chvíľa pre fotografovanie a my sme sa s dobrým pocitom v
srdciach vybrali domov. Už sa tešíme na naše ďalšie stretnutie.

Text a foto: Jana Sironková

Lakšárske slniečka spoluúčinkovali 
na slávení svätej omše v Marianke

Rok ubehol ako voda a bol tu opäť koniec mesiaca máj, čas,
kedy sa každoročne koná tradičná púť detí  v Marianke. A opäť
tu nechýbali ani Lakšárske slniečka. 25. mája bolo nepríjemné
sychravé počasie, to však nezabránilo deťom, animátorom,
ani ostatným pútnikom vychystať sa na púť k Panne Márii.

Názov témy tohtoročnej púte znel: "Kto si, Mária?"
Tematickou myšlienkou bolo objavenie tajomstva milostivej
sochy Panny Márie z Marianky a života Panny Márie.

Pútnici po príchode a registrácii odovzdali charitatívne dary
– detské oblečenie a školské potreby.

Koncert našich Slniečok v Marianke

Na rozdiel od minulých rokov sa koncerty detských
súborov neuskutočnili na nádvorí pod holým nebom, ale v sále
exercičného domu. Nepriazeň počasia sa trochu prejavila aj na
počte účinkujúcich i pútnikov. Okrem nášho súboru sa svojimi
spevmi prezentovali ďalšie dve zoskupenia: Piesok z Vrábľov
a Gorazdík z Vrbového. V prestávkach medzi vystúpeniami
moderátori podujatia zabávali deti rôznymi hrami.

Pontifikálna svätá omša sa začala o 14:30 pred jaskynkou
Panny Márie Lurdskej, hlavný celebrant bol Mons. Ján Orosch,
apoštolský administrátor "sede vacante" Trnavskej arcidiecézy. 

Po skončení svätej omše organizátori rozdali deťom
fľaštičky s posvätnou vodou, ktoré bolo treba zaniesť

Slniečka
(pokračovanie zo str. 9)

niektorému starému, alebo chorému členovi rodiny. Je to
skutok lásky, vysvetlil deťom Mons. Orosch.

Deťom z nášho súboru sa ušla obrovská pocta – miestny
mládežnícky súbor ich prizval k spoluúčinkovaniu na slávení
svätej liturgie. A tak piesne, ktorými oslavujeme Boha najmä
v našom malom kostolíku, tentokrát zazneli z úst našich
Slniečok počas liturgie na jednom z našich najvýznamnejších
pútnických miest.  

Text a foto: Martin Jablonický

Sústredenie Slniečok

V dňoch 14.-15. júna sa konalo sústredenie kresťanského
speváckeho zboru Lakšárske slniečka na poľovníckej chate v
Lakšárskej Novej Vsi. Hlavným cieľom sústredenia bolo obnovenie
kríža, ktorý sa nachádza na rázcestí pri Lakšárskom jazere.

Foto hore:
Slniečka  pri
vynovenom diele

Foto vpravo:
Všetky Slniečka sa
pustili do práce   

Foto dole:
Posvätenie kríža 

Každý člen zo zboru, či už dieťa alebo
dospelý, pridal ruku k dielu. Kríž sme
najskôr ošmirgľovali a potom natreli.
Náš pán dekan ho posvätil a Slniečka
zaspievali pár piesní. Deti na chate
zažili veľké množstvo srandy. Hrali
rôzne loptové hry (samozrejme nesmel
chýbať futbal), metlový tanec a
molekuly. Vyšantili sa na detskej
diskotéke, večer bola opekačka. Po

opekačke sa naši animátori prezliekli za „hviezdy“ a
napodobňovali Repete, ABBu a Tinu Turner. Keďže nám vyšlo
počasie, podaktorí odvážlivci spali vonku v stanoch. Na obed
nám pán Stanislav Velický uvaril vynikajúci guláš, o všetky
suroviny sa postaral, za čo mu veľmi pekne ďakujeme. Vďaka
patrí aj celému poľovníckemu združeniu za poskytnutie chaty,
pánovi dekanovi Mgr. Ladislavovi Labovi za posvätenie
kríža, našej pani starostke Ing. Oľge Procházkovej za
poskytnutie aparatúry a dobré sladkosti, ktoré priniesla, keď

(pokračovanie na str. 11)



Lakšársky spravodajca 11

prišla za nami pozrieť a pani Rukriegelovej za vyhotovenie
peknej kytičky na kríž. Ďakujeme i našim maminám a babkám,
ktoré nám upiekli koláče a poslali občerstvenie pre deti.

Text: Diana Rukriegelová
Foto: Nina Vel ická

Sústredenie Slniečok

(pokračovanie zo str. 10)

Deň matiek
Tento rok nám ho opäť pripomenuli pani učiteľky a deti zo

základnej a materskej školy bohatým programom. Videli sme
pekné tančeky, divadlo, zazneli básne, piesne aj vlastná
tvorba. Čo viac si môže každá matka v tento deň priať?

Country tanec
Vil iam Selko

Dobrovoľný 
hasičský zbor

Štefánska zábava

Nová tradícia, ktorú začal DHZ Lakšárska
Nová Ves. Pri reprodukovanej hudbe, s
občerstvením a bohatou tombolou až do rána. Zabávali sa

deti, mládež, dospelí...
Vianoce sú už dávno

za nami, ale chceme
pripomenúť aj toto
nové podujatie v obci.

Foto vľavo: 
Čo s ňou?

Foto dole: Spokojní
organizátori

Zhrnutie udalostí v 1. polroku 2013 
v Dobrovoľnom Hasičskom Zbore 
v Lakšárskej Novej Vsi

Prvý polrok roku 2013 máme úspešne za sebou, preto by
som rada zhrnula udalosti, ktoré sme zažili v tomto polroku v
DHZ Lakšárska Nová Ves.

Začiatkom roka, 3.1.2013, sa krúžok mladých hasičov
vybral na exkurziu na útvar HAZZ Kúty – naši mladí hasiči
získali skúsenosti s výbavou profesionálnych hasičov,
skúsili si záchranu zraneného na nosidlách, ako aj rôzne typy
oblekov napr. proti sálavému teplu, ale aj protichemický. 

O dva dni na to, 5.1.2013, sa konala výročná členská
schôdza. Na schôdzi sme privítali i delegáta OV DHZ p. Juraja
Bíleka, preventivára obce Borský Mikuláš p. Rudolfa Včelku,
ako aj starostku obce Lakšárska Nová Ves p. Ing. Oľgu
Procházkovú. Prebralo sa zhrnutie činností DHZ za rok 2012 a
plán na rok 2013.

Vo februári, 26.2.2013, sa naši mladí hasiči zúčastnili
skúšky spôsobilosti a odvahy mladých hasičov - Chodbovica
2013, ktorá sa konala v Senici v budove I. ZŠ na ul. V.
Paulínyho-Tótha, pod záštitou  Ing. Jarmily Drinkovej,
predsedníčky DHZ Senica. Naši mladí hasiči skončili na 29.
mieste, s časom 6 min. 44 sek.

Účasť našich mladých hasičov na "Chodbovici"

V dňoch od 28.2. do 3.3.2013 sme sa v počte 5 členov
zúčastnili na Školení zdravotnej prípravy a kurze odbornej
spôsobilosti členov DHZ, ktoré sa uskutočnilo v Borskom
Svätom Jure a úspešne sme ho absolvovali. 

Prvoaprílový poplach

Na Veľkonočný pondelok, dňa 1.4.2013, bol členom
DHZ Pavlom Velickým lokalizovaný a oznámený požiar
nepoužívanej nadstavby nákladného automobilu AVIA v
katastri obce Lakšárska Nová Ves. Na pomoc bol privolaný
veliteľ DHZ Stanislav Drinka, spolu s členkou Katarínou
Velickou a členom krúžku mladých hasičov Ondrejom
Drinkom sme požiar uhasili.

(pokračovanie na str. 12)
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Zhrnutie udalostí v 1. polroku 2013...

(pokračovanie zo str. 11)

Prvomájové oslavy

1.5.2013 sa konalo Stavanie mája - v spolupráci z DHZ
Borský Mikuláš a DHZ Šaštín Stráže. Stavanie bolo tento rok
trochu netradičné, keďže sa stavalo po hasičsky a to pomocou
navijáku a kladky. Všetko dobre dopadlo a máj nám
skrášľoval obec počas celého mesiaca. 

DHZ Borský Milkuláš, Šaštín - Stráže a Lakšárska Nová Ves

Z úst staršej generácie sme sem tam počuli "Je to možné ?
Veď kedysi sa búrani a lakšárani bili a teraz spolu stavajú
máje." Je to možné. Síce je iná doba, ale podstatné je to, že je
vôľa spolupracovať a snaha pomáhať si. Prvomájovú
atmosféru doplnili spevom Lakšárske Slniečka. Pani učiteľka
Kubincová pripravila ukážku spevu a hry na hudobné nástroje
detí zo ZUŠ. Program bol zavŕšený koncertom hudobnej
skupiny STORM pod vedením p. učiteľa Gašpárka. 

Prvomájové oslavy

No a nakoniec splnenie želania. "Stanko, keď tu už
nebudem, zahúkajte mi pred barákom sirénou na Vašom
hasičskom aute" povedala nášmu veliteľovi Stanovi Drinkovi
pani Helena Cigánková, ktorá nám od začiatku fandila a tešila
sa našej činnosti. Určite by na tejto oslave bola tak ako na
ďalších iných v našej obci. Práve tento deň sme ju odprevadili

na poslednej ceste. A tak sme jej poslali pozdrav
rozozvučaním sirén na všetkých troch hasičských vozidlách. 

Ďalšie udalosti

Prvú májovú sobotu, 4.5.2013, sme sa po dohode s DHZ
Borský Mikuláš vybrali na exkurziu na výstavu hasičskej
techniky FIRECO 2013, ktorá sa konala na výstavisku v
Trenčíne. Videli sme novinky v hasiacej technológii a rôznu
hasičskú techniku, zásahové obleky, čerpadlá, dýchacie
prístroje, atď., ako aj ukážky samotného zásahu
profesionálnych hasičov pri vyprosťovaní osôb z
havarovaného automobilu, následný požiar a uhasenie
vozidla. 

Dňa 19.5.2013 o 15.30 bol ohlásený požiar lesa za
Porobetónkou v Šaštíne, na miesto udalosti dorazila jednotka
DHZ Šaštín-Stráže ako prvá, po prieskume požiariska boli
povolané jednotky DHZ Borský Mikuláš a DHZ Lakšárska
Nová Ves. Požiar bol úspešne uhasený o 18.45.  

Po zásahu v Šaštíne

V poslednú májovú sobotu, 25.5.2013, sa konala
Lakšárska 11- turistický pochod, na ktorom sme sa
samozrejme nemohli nezúčastniť. Počasie v celku vyšlo, aj
keď to z rána vyzeralo na dážď.  

Úprava trate L11

V mesiaci máj sa nám podarila vďaka sponzorovi opraviť
nefunkčná požiarna striekačka PS12 a teda naše DHZ v
súčasnosti disponuje dvomi funkčnými PS12 a jednou PS8,
ktoré sme odhodlaní naplno využiť, nielen v prípade nutnosti
pri zásahu, ale aj na hasičskej súťaži 3. augusta 2013 na
tunajšom  TJ-futbalovom ihrisku, na ktorú Vás všetkých
týmto srdečne pozývame. Súťaž bude rozdelená na retro súťaž a
ligovú súťaž v kategórii muži a v kategórii ženy. Veríme, že
nás prídete podporiť pri reprezentovaní našej obce. Po súťaži

(pokračovanie na str. 13)
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Ďalšie udalosti

(pokračovanie zo str. 12)

je naplánovaná zábava pri príležitosti 130. výročia založenia
DHZ v Lakšárskej Novej Vsi.

Na tento rok je naplánované začatie obnovy budovy
Hasičskej zbrojnice. Zatiaľ sa obnova nezačala z dôvodu
nedostatku financií, preto pevne dúfame, že sa nám v
nasledujúcom období podarí osloviť potencionálnych
sponzorov a prestavbu zrealizovať. Taktiež by sme radi
zakúpili kompletné zásahové obleky pre členov DHZ.

Naša "nová" striekačka

Touto cestou by som chcela privítať 7 nových členov, z
toho 3 členovia sú dorast. Zároveň by som rada vyzvala aj
ostatných spoluobčanov, ktorí majú záujem sa stať členom -
členkou DHZ, aby sa prihlásili u veliteľa DHZ Stanislava
Drinku alebo na Obecnom úrade v Lakšárskej Novej Vsi. Bude
pre nás potešením pribrať nové posily. 

Na záver mi dovoľte poďakovať za podporu starostke a
ostatným predstaviteľom obce. Verím, že tento rok nám
prinesie ešte veľa nových skúsenosti a že sa nám podarí
zveľadiť naše vedomosti a upevniť vzťahy v teame, aby sme
boli nápomocní nielen obyvateľom, ale aj majetku našej obce.

„Bohu na slávu, blížnemu na pomoc!“
Texty: Katarína Velická,  referentka žien

Foto: archív DHZ

Jednota dôchodcov
Základná organizácia jednoty dôchodcov, hoci aj v malom

počte, sa pravidelne mesačne stretávame na milom spoločnom
stretnutí, na ktoré sa všetci tešíme.

Posedíme pri káve a preberáme problémy osobné aj
organizačné, dobré rady kuchárske a pri gratuláciách
jubilantom si niekedy aj spoločne zaspievame.

Výročná členská schôdza

Vo februári prebehla výročná schôdza, kde sme rozhodli o našej
činnosti. Na tomto stretnutí sa zúčastnili aj členky výboru
Okresnej organizácie Jednoty dôchodcov Slovenska Senica p.
Hradská a p. Jamrišková a tiež aj naša starostka obce Ing.
Procházková spolu so zamestnankyňami obecného úradu.

Touto cestou ďakujeme pracovníčkam obecného úradu za
ochotu pomôcť našej organizácii pri zabezpečení stretnutí. 

Mnohí naši členovia sa zúčastňujú kultúrnych podujatí ako
oslava dňa matiek, 1150. výročia Cyrila a Metoda a
turistického pochodu Lakšárskej jedenástky. Zabezpečujeme
priateľské stretnutie zo  ZO  JDS Senica, kde sme pozvaní na
ich hudobný večierok a tiež výmenu skúseností v
organizovaní kultúrnych akcií.

Na hudobnom večierku

Našim prianím je, aby sa naša organizácia rozšírila o
nových členov, tiež mladších dôchodcov.

Mária Jurdáková, 
predseda ZO JDS Lakšárska Nová Ve s

Poľovnícke združenie
Strelecké preteky

Dňa 1.6.2013 sa v areáli poľovníckej chaty
Poľovníckeho združenia Lakšárska Nová Ves pri Lakšárskom
jazere uskutočnil za veľmi príjemného počasia verejný
strelecky pretek na asfaltové terče parkúr. 

Príjemné a upravené prostredie strelnice umožňovalo
príjemne si skrátiť čas počas pretekov a to nielen súťažiacim
strelcom ale aj prítomnej verejnosti, pre ktorú bola
zabezpečovaná z obce Lakšárska Nová Ves do diania strelieb
kyvadlová doprava.

(pokračovanie na str. 14)
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Odovzdávanie cien najlepším strelcom

Dobrá organizácia výboru i rozhodcu vytvorili veľmi
dobré podmienky k dosiahnutiu výborných streleckých
výsledkov.

K dobrej atmosfére prispelo počas celého dňa pre
súťažiacich ako aj pre návštevníkov tohto podujatia
pripravené občerstvenie, poľovnícky guláš, pečený diviak a
cigánska pečienka.     

Aktívny strelecký deň skončil v neskorších
popoludňajších hodinách vyhlásením dosiahnutých
výsledkov v streleckých disciplínach a odmeňovaním
najúspešnejších účastníkov – súťažiacich strelcov. 

Ceny odovzdal tajomník PZ LNV Stanislav Velický s
hospodárom PZ JUDr. Jurajom Procházkom. Pán Grajza na
záver poďakoval súťažiacim za dosiahnuté výsledky,
disciplinovanosť a organizátorom – poľovníkom za výborne
zvládnuté úlohy. 

Po krátkom oddychu bola pre účastníkov – súťažiacich
strelcov ako aj pre návštevníkom pripravená k dobrej nálade
tanečná zábava, ktorá pretrvávala až do neskorej noci. .

Text: JUDr. Milan Pokus, podpredseda PZ LNV

Poľovnícke združenie
(pokračovanie zo str. 13)

ŠPORT

Regionálne športové hry žiakov ZŠ, Myjava

Dňa 6.6.2013 sa žiaci našej školy zúčastnili Regionálnych
športových hier žiakov ZŠ na Myjave, ktoré boli konané pod
záštitou ministra školstva SR. Hier sa zúčastnilo viac ako
1500 žiakov z Trnavského a Trenčianskeho kraja. Žiaci našej
školy  sa zúčastnili nasledovných atletických disciplín /po
ročníkoch/ :

Libor Jablonický:
- beh na 50 m /10. miesto/,  
- beh na 200 m /15. miesto/

Mário Baláž:
- beh na 50 m /8. miesto/,  
- beh na 200 m /6. miesto/

Ján Osuský:
- beh na 50 m /9. miesto/, 
- beh na 200 m /8. miesto/

Ľuboslav Jablonický:
- beh na 50 m /5. miesto/,  
- beh na 200 m /6. miesto/

Magdaléna Michalicová:
- beh na 50 m /6. miesto/, 
- beh na 200 m /6. miesto/

Lucia Klempová:
- beh na 50 m 
/7. miesto/, 
- skok do diaľky  
/8. miesto/

Foto vľavo: 
Reprezentanti 
našej školy 

Text a foto: Mgr.
Marek Michalica

Záhorácka olympiáda Gbely

Dňa 30.5. 2013 sa žiaci našej školy zúčastnili Záhoráckej
olympiády v atletike žiakov v Gbeloch. Pri účasti žiakov zo
základných škôl okresu Senica, Skalica a Malacky dosiahli
žiaci našej školy výborné výsledky. Žiaci sa zúčastnili
nasledovných disciplín:

Dajana Beňová:
- beh na 60 m /5. miesto/,  
- beh na 300 m /4. miesto/

Magdaléna Michalicová:
- beh na 300 m /8. miesto/, 
- beh na 800 m /4. miesto/

Lucia Klempová:
- beh na 300 m /6. miesto/, 
- vrh guľou  /3. miesto/

Ľubomír Adamec:
- beh na 300 m /3.miesto/, 
- vrh guľou  /6 .miesto/ 

Viktor Smolinský:
- beh na 60 m /neklasifikovaný/, 
- beh na 300 m /8. miesto / 

Reprezentanti našej školy

Text a foto: Mgr. Marek Michalica
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Oznamy

Na čo využijeme časť budovy
zdravotného strediska?

Túto otázku sme si položili po obhliadke budovy zdravotného
strediska počas zasadnutia obecného zastupiteľstva 11. júla. Po
neúspešnom projekte slovensko českej spolupráce týkajúcom sa
informatizácie v roku 2009 sme sa rozhodli, že informačné centrum obce
budeme postupne budovať „za svoje“. Využili sme pritom niektoré návrhy
projektanta a zväčšili miestnosti vybúraním priečok v časti, ktorá pred
rokom 2000, kým sme ešte nemali funkčný kultúrny dom, slúžila na malé
spoločenské a rodinné oslavy. Zámer bol a aj je vytvoriť viacúčelovú
miestnosť, ktorá by slúžila ako knižnica, verejné pripojenie k internetu,
prezentačná a prednášková miestnosť s možnosť pripraviť malé
občerstvenie a súčasne ako miestnosť pre mamičky s deťmi, pre ktoré by
sa upravil tiež dvor (altánok, preliezky a hojdačky pre deti...) alebo ďalší
podľa zájmu... Z dôvodu nedostatku finančných prostriedkov projekt
nebol doteraz dokončený. Zatiaľ máme k dispozícii miestnosť o rozmere
4,5 m x 10,00m (k nemu sklad cca 12 m2) a aj nejaké finančné
prostriedky. Priestory dokončíme podľa účelu využitia. Poslanci OZ

TJ Lakšárska Nová Ves - futbal

Počas jarnej časti náš futbalový klub riešil nepríjemné problémy s
nezáujmom mládeže o futbal. Po neúspešných pokusoch zachovať a
udržať mužstvo dorastencov v súťaži sme boli nútení mužstvo dorastu zo
súťaže odhlásiť. Je veľmi smutné, že v takej „futbalovej dedine“ ako sú
Lakšáre nie sme schopní zložiť ani jedno mládežnícke mužstvo. Ak sa
nezmení prístup detí k športu, prípadne prístup rodičov, tak nám reálne
hrozí, že v blízkej budúcnosti žiadne mládežnícke mužstvo mať
nebudeme... Do nasledujúcej sezóny sme prihlásili mužstvo prípravky a
aj týmto pozývame všetky deti na náš futbalový štadión.

Mužstvo dospelých skončilo v tomto súťažnom ročníku na 8.
mieste. Aj keď to je jedno z našich najhorších umiestnení, potešiteľné
je, že v zostave sa počas celej jarnej časti objavovali hlavne mladí
hráči, ktorí len zberajú skúsenosti. Pozitívom bola aj návštevnosť na
domácich zápasoch, ktorá sa často pohybovala okolo 150 divákov.
Do nasledujúcej sezóny chystáme viaceré zmeny, či už na pozícii trénera,
ale aj hráčov. Do mužstva by sa mali po dlhšom čase vrátiť Róbert
Winkler, Peter Hílek a Daniel Valla. Okrem toho pribudnú do kádra
minimálne traja minuloroční dorastenci. Dúfame, že tieto zmeny povedú
k zlepšeným výkonom a aj umiestneniu.

Od jarnej časti máme v našom futbalovom klube nového správcu
štadióna. Tejto funkcie sa veľmi zodpovedne ujal p. Ján Hrúz. Pod jeho
rukami je futbalové ihrisko a celý areál štadióna zo dňa na deň krajšie.

Zápas Lakšárska Nová Ves - Smrdáky

Text a foto: Ing. Roman Ve l i c k ý

navrhli, aby sme dali možnosť obyvateľom vyjadriť sa k tejto téme
formou ankety, kde by vyjadrili svoj názor (návrh) na využitie. Pri
rozhodovaní o využití týchto priestorov budeme vychádzať z ich návrhov. 

Anketa
Návrh na využitie miestnosti v budove zdravotného
strediska:
Vek respondenta:
podčiarknuť      muž     -     žena

Budeme radi, ak sa do ankety zapojíte v čo najväčšom
množstve. Svoju odpoveď a návrhy posielajte na adresu:
laksar@stonline.sk, poštou na adresu obecného úradu alebo do
schránky na bráne obecného úradu do 20.  augusta 2013.

O výsledku ankety Vás budeme informovať v budúcom
spravodajcovi.

Problémy s odpadom

Zberný dvor nie je smetisko!

Pod týmto názvom už jeden článok publikovaný bol. Aj tak je to
niektorým jedno. Príde človek k zbernému dvoru a pred bránu vysype z
vozíka všelijaký možný odpad. Stretli sme sa s otázkou: „Kam to
máme dať?“ Odpoveď je jednoduchá. Každý si musí objednať takú
nádobu, akú potrebuje. Ak mu nepostačuje 1 nádoba, môže si objednať
2. Ak má v niektorom mesiaci viac odpadu, môže si na určitý čas
zapožičať ďalšiu nádobu. Prečo má slušný a poriadny človek doplácať
na neporiadnikov.  Zberný dvor slúži na organizované zhromaždenie
odpadu od všetkých obyvateľov pred jeho transportom na skládku.

Veľkoobjemový odpad sa zváža 2x za rok. Ak niekto nevyhnutne
potrebuje takýto odpad odložiť mimo času zvozu, nie je problém
dohodnúť sa na obecnom úrade o jeho uložení. 

Tejto téme sa venujeme veľa a všetci sa robíme, že nič nevidíme
aj keď pozeráme na človeka, ktorý si doma všetko „ufúka“ a odpad
vyvezie na kraj dediny. Je to len naša ľahostajnosť a pohodlnosť. Stred
dediny je pekný. Ačo je za dedinou? Čierne skládky rastú ako huby po
daždi. A tak veríme, že sa nikto nebude čudovať, keď na budúci rok príde
výmer za odpad o 20% vyšší.  

Skúsme sa zamyslieť nad tým, v akom prostredí chceme žiť. 
Chceme, aby naše deti vyrastali uprostred smetísk?

Kam dať odpad zo zelene?

Mnohým z nás je to jasné, máme doma kompostoviská a odpad zo
zelene efektívne využijeme ako druhotnú surovinu. Tento problém pre
10 rokmi nebol, ale zeleň bola aj vtedy. Zaviesť zvoz odpadu zo zelene
znamená zvýšiť poplatok a to nie je spravodlivé voči tým, čo majú
kompostoviská. V budúcom roku bude umožnené odpad zo zelene
ukladať za poplatok na zberný dvor, ktorý bude v určenom čase
otvorený.

Čo so starými textíliami?
Pri starej škole je kontajner, do ktorého ich môžete odložiť počas

celého roka. Okrem toho sa vykonáva zber šatstva a textílií na
charitatívne účely. Takýto zber organizuje nezisková organizácia
Pomocný anjel. V našej obci sa bude vykonávať v 2. augustovom
týždni.

Veci je potrebné zabaliť do igelitového vreca alebo iného vhodného
obalu tak, aby nedošlo k znehodnoteniu pri prevoze.  Bude sa zbierať:
dámske, pánske, detské letné a zimné oblečenie, posteľné obliečky,
uteráky, záclony, závesy, prestieradlá, metrový textil, deky, tkané
koberce, periny, hlavnice. Posteľné prádlo, uteráky a utierky bude treba
zabaliť osobitne a označiť. Nezbiera sa: hračky, obuv, domáce potreby,
matrace, koberce (okrem tkaných) a veľmi znečistené veci.

Nepotrebným, obnoseným šatstvom a textíliami  môžete pomôcť
ľuďom, ktorí ho môžu potrebovať. 

Presný dátum a miesto zberu budú včas vyhlásené miestnym
rozhlasom.
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Narodil sa:

Dominik Daniel
Leontína Furuczová
Nela Gachová
Adam Osuský

Samuel Orgoň
Daniela Poláková

Blahoželáme novomanželom:

Vladimír Masár - Ing. Veronika Meravá
Pavol Vachuna - Katarína Mrvová
Ladislav Kopáč - Mária Bratková
Petra Lošonská - Martin Lakatoš

Spoločenská kronika 

60 roční

Anton Čech 
Stanislav Drinka
Augustín Dutka
Dušan Štajer
Ján Včelka

65 roční

František Husár

70 roční

Ján Bubanec
Terézia Kubincová
Štefan Maška
Rudolf Pikálek
Ing. Júlia Winklerová

75 roční

Anna Benešová

80 roční
Ferdinand Balla
Hermína Gamanová
Anna Nebusová

85 roční

Štefan Ružička

95 roční

Mária Romerová
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Opustili nás:

Helena Cigánková  (1931)
Anton Čech  (1927)
Jaroslav Hulík (1946)
Ondrej Jurdák (1934)
Ján Kabarec (1954)
Ľubomír Pollák (1951)
Jozef Šišulák (1935) 
Ján Šišulák (1957)

Blahoželáme jubilantom:

Harmonogram zvozu komunálneho odpadu

06.07.13
19.07.13
02.08.13
16.08.13
30.08.13
13.09.13
27.09.13

Sobota
Piatok
Piatok
Piatok
Piatok
Piatok
Piatok

11.10.13
25.10.13
08.11.13
22.11.13
06.12.13
20.12.13
04.01.14

Piatok
Piatok
Piatok
Piatok
Piatok
Piatok
Sobota

Dátum                Deň Komodity

PET PAP SKLO
22.07.13
02.08.13
05.08.13
19.08.13
30.08.13
02.09.13
16.09.13
27.09.13
30.09.13
14.10.13
25.10.13
28.10.13
11.11.13
22.11.13
25.11.13
09.12.13
20.12.13
07.01.14

Pondelok
Piatok

Pondelok
Pondelok

Piatok
Pondelok
Pondelok

Piatok
Pondelok
Pondelok
Pondelok
Pondelok
Pondelok

Piatok
Pondelok
Pondelok

Piatok
Utorok

x

x
x

x
x

x
x

x
x

x
x

x

x

x

x

x

x

x

x

x

x

x

x

x

Helena Cigánková 
(1931 – 2013)

V mozaike okamihov, z ktorých
sa skladá ľudský život, majú svoje
miesto zvítania, úsmevy šťastia aj
ťažké chvíle rozlúčok. Napriek tomu
nás vždy raní skutočnosť, keď navždy
odíde človek. Odíde a zanechá
svojich blízkych, všetko to, čomu
žil, čo miloval.

1. mája sme vzdali poslednú úctu a vďaku pani Helene
Cigánkovej.

Navždy sa zastavilo srdce drahého a blízkeho človeka,
ktorého sme všetci poznali, vážili si ho a mali ho radi. Odišla
od nás 27. apríla 2013 vo veku 81 rokov. Prehrala boj so
zákernou chorobou. Bolestne sa nás dotkla táto smutná správa
o to viac, že sme ju denne vídali vždy usmiatu, plnú energie,
životného elánu a ochoty pomôcť všade, kde je treba. 

V duchu si stále premietame chvíle prežité s ňou a celú jej
životnú púť v Lakšárskej Novej Vsi. Žila v nie ľahkej dobe.
Vychovala 7 detí, ktoré jej aj so svojimi deťmi a vnúčatmi do
posledného dňa lásku odplácali. Spomíname na ňu v škole,
kde takmer celý aktívny život pracovala ako prevádzková
pracovníčka. Stále sa pohybovala medzi nami. Vždy si našla
svoje miesto, aby mohla byť užitočná.

Nezaháľala ani v čase zaslúženého odpočinku, vždy bola
pripravená pomôcť ako na obecnom úrade, v kultúrnom dome,
zdravotnom stredisku, o ktoré sa riadne starala. Ochotne
pomáhala v kostole, v kaplnke aj na fare. 

Slovo únava nikdy nepoznala. Ak sa obzrieme po obci,
vidíme ju všade lebo vieme čomu sa stále venovala, kde
vytvárala a rozdávala pohodu a lásku.

Rozlúčili sme sa s „tetou Helen“ srdcom, v ktorom zostane
navždy živá a vďakou za všetku námahu, ktorú vo svojom plodnom
živote vynaložila. Statočná a svedomitá práca, ktorou prispievala k
nášmu dielu nám bude vždy príkladom a povzbudením.

Nech je večná jej pamiatka, nech jej svieti svetlo večné! 

Harmonogram zvozu 
separovaných zložiek odpadu
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